
 

 Consell de Barri del Gòtic 
 
 
Data: 11 de juny de 2024 
Lloc:  Centre Cívic Pati Llimona 
Hora:  18.30 h 

Assistents: 
President/a:  
Albert Batlle Bastardas 

Consellers: 
Sonia Beltrán Dey (PSC), Esther Miralles Ripoll (ERC), Álex Román González (Junts per Catalunya - 
Trias per Barcelona), Raquel Viejo Sobera (Barcelona en comú), Octavio González Invernizzi (PSC) 

Serveis, equipaments, tècnics o ponents:  
Eva Vila (Vicepresidenta del Consell de Barri del Gòtic), Fèlix Ortega (Gerent del Districte de Ciutat 
Vella), Júlia Quintela (Directora de Serveis a les Persones i al Territori del Districte), Alícia Mullor 
(Democràcia Activa) 

Assistents representants d’entitats: 
Nombre d'entitats: 5 

Veïnat a títol individual:  
Nombre total: 44 
- Dones: 21 
- Homes: 14 
- Altres: 1 
- NS/NC: 8 

Ordre del dia: 

1. Processos participatius. Eleccions nova Vice-Presidència 

2. Punt Informatiu 

3. Viure al Gòtic a l’estiu. (Habitabilitat al Gòtic) 

4. Torn obert de preguntes

 

Desenvolupament de la sessió: 

 
Aquí podeu consultar la informació dels temes exposats 

Acta de: 

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/fitxers/cb_gotic_febrer2024_003_0.pdf


 

Primer torn de preguntes i respostes de l’ordre del dia (punt informatiu): 
 

Exposició demanda o pregunta Resposta  

Veïna. 
Els busos que actualment circulen per la Rambla en sentit 
descendent, com ho faran? 

El gerent respon que, en principi, els busos quedaran a plaça 
Catalunya i baixaran després per via Laietana. Per la Rambla no 
baixaran perquè s’habilitarà el carril bus sobretot per serveis. 

Carles Mancho, veí. 
Planteja una qüestió referent a la circulació en bicicleta i diferencia 
entre els turistes en bicicleta i els veïns en bicicleta. Vol saber què 
passarà amb la prohibició de circular en bicicleta pel carrer Avinyó 
després del fet de l’alcalde en bicicleta.  

El regidor admet que la regulació de bicicletes a l’espai públic de 
Ciutat Vella potser va ser precipitada, però del que es queixen els 
veïns és de l’incompliment de l’ordenança de circulació i del codi de 
circulació. La convivència entre bicicletes i vianants és conflictiva.  
A banda de l’incident anterior, ja estava previst modificar la 
senyalització. Explica que hi ha un pla de modificació de la mobilitat 
urbana i que s’obre un procés de participació per elaborar-lo. 
Buscaran una norma de convivència per fer compatible l’ús de 
l’espai públic per part de tots els usuaris. Ja s’han reunit amb 
organitzacions de ciclistes per encaixar de la millor manera possible 
la vocació de la ciutat de potenciar la mobilitat en bicicleta amb la 
preservació de la seguretat dels vianants.  
 

Martí, Associació de Veins del barri Gòtic. 
Des de l’Associació de Veïns del barri Gòtic demanen que es retirin 
totes les prohibicions de mobilitat en bicicleta i que s’obri un procés 
de debat amb el veïnat sobre la mobilitat que volen al barri.  
Reclama que el govern recapaciti i parli amb el veïnat en sessions 
obertes sobre bicicletes, camions de repartiment, grups de turistes. 
Quim Martínez, veí. 
Està en contra del plantejament anterior. Comenta que la bici no és 
bona perquè se sent atropellat pels ciclistes. Demana a l’ajuntament 
que plantegi la manera de moure’s per la ciutat tenint en compte els 
que no volen les bicicletes.  
Maria, veïna. 
En referència a les obres de la Rambla, és important que s’acabin i 
no deixin olors desagradables de clavegueram a la ciutat. 
També es lamenta de la velocitat de qui va en bicicleta o patinet. 
Què està passant amb els narcopisos ocupats? Estan fent fora la 
gent del barri. 

A partir del 17 de juny obrirà l’oficina tècnica de planificació de la 
Rambla per recollir informació i suggeriments dels ciutadans. 
Pretenen accelerar la realització de l’obra per minimitzar la seva 
afectació a la ciutadania, de la mateixa manera que es farà en el cas 
de la Via Laietana.  
També estan en contacte amb els eixos comercials per facilitar-ne 
l’accés i d’aquí ve la modificació normativa que s’ha dut a terme en 
matèria de la distribució urbana de mercaderies.  
Quant a la Via Laietana, recorda que ADIGSA, l’empresa municipal 
que executa l’obra, va advertir que qualsevol modificació provocaria 
un endarreriment d’un any en el conjunt de les obres. 

Mateu, veí. 
Sobre el tema de les obres a via Laietana, creu que l’evolució de les 
obres és molt lenta i demana que es prioritzi escurçar el termini de 
les obres.  
Reclama més arbres entre Antoni Maura i Urquinaona, tot aprofitant 
les obres que queden per fer.  
Respecte les Rambles, demana un pla d’acció específic per derivar 
gent cap als eixos comercials del Gòtic sud, que està molt tocat pel 
que fa a comerç, i cal millorar les Rambles.  
Calixto, veí. 
Sobre el lloguer de bicicletes a turistes, el veí es queixa del volum 
dels grups de turistes que van en bicicleta, de vegades més de 60, i 
que no en saben. 
Quant a les terrasses de les Rambles, cada vegada envaeixen més 
espai i això no costa de corregir. 

En el punt dels grups turístics, intentaran disciplinar tots els negocis 
relacionats amb la mobilitat. Afegeix que els primers interessats en 
fer complir la norma són l’Associació Professional de Guies 
Turístics, la Guàrdia Urbana i els agents cívics.  

 

Preguntes i respostes del torn obert de paraules: 
 

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor  

Mateu Llinàs i Huguet, veí 
Sobre el punt 3 de l’ordre del dia, demana que revisin el nombre de 
persones destinades a l’atenció i la gestió de les persones sense llar 
el mes d’estiu. 
En referència al punt 4 de l’ordre del dia, demana informació sobre 
l’edifici de Correus, si es pot facilitar d’alguna manera l’entrada del 
Gòtic sud al centre de la ciutat.  
Al final, també sol·licita informació referent a les persones que 
malviuen a la muralla romana de Sotstinent Navarro. 
Anima a potenciar al màxim el pla Endreça, que s’hauria de 
multiplicar per cinc o per deu per millorar la convivència a la ciutat.  

Li respondran per escrit. 
En relació amb la gestió de la convivència, s’està produint una 
modificació en l’ordenança de convivència per contemplar les 
conductes que cal corregir i incrementar les sancions, a més de 
buscar-hi mesures alternatives. 
Del pla Endreça, comenta que s’està analitzant aquest pla i es 
compartirà aquesta anàlisi amb els veïns per si cal corregir o millorar 
la neteja. Es mostra a disposició d’atendre qualsevol petició, com la 
ubicació de contenidors o els punts negres. La seva impressió 
general, però, és que hi ha hagut una certa millora en els elements 
de neteja. 



 

Quim, veí. 
Fa tres propostes: 

- Incrementar el pla Endreça.  
- Que la recaptació del turisme de la ciutat, si el Gòtic 

n’aguanta el 80 %, que en tingui també un retorn. 
- Controlar on hi ha pisos turístics gràcies a les claus 

electròniques que es llencen a les escombraries.  
Diego  
Es lamenta que l’associació de veïns ha fet moltes instàncies i totes 
es queden sense resposta, alhora que es queixa que ara l’agenda 
del regidor ja no es publica. Reclama reunió urgent sobre les 
instàncies presentades.  
També recorda que el Síndic de Greuges ha denunciat l’Ajuntament 
de Barcelona perquè no s’està complint l’ordenança sobre el lloguer 
de bicis. Els usuaris d’aquests lloguers les deixen a tot arreu i no les 
recullen. N’exigeix la retirada immediata, així com la retirada de la 
llicència de les empreses responsables.  
El 5 d’octubre es va fer una reunió per parlar dels saltimbanquis de 
la plaça Reial, però no se n’ha tornat a parlar. 
Es queixa que no es pot accedir a un parc públic al carrer Boqueria 
perquè l’accés és des d’un hotel i queda pels turistes, no pels veïns 
com a refugi climàtic.  

El districte de Ciutat Vella està al dia en les respostes i peticions que 
arriben del Síndic de Greuges tan de Catalunya com de la ciutat, 
que són fruit de peticions dels veïns. Demana que els tornin a fer 
arribar les preguntes concretes i que s’hi mirarà de donar resposta.  
El gerent respon que des del 1 de novembre s’ha posat la Guàrdia 
Urbana a treballar en el tema del soroll de músics i saltimbanquis a 
la plaça Reial i en comenta algunes dades: en sis mesos s’han 
posat 206 denúncies amb intervenció de material. L’any anterior, en 
12 mesos, hi havia hagut 30 denúncies. No s’ha solucionat el 
problema, però sí que hi estan posats. És una problemàtica existent 
que cal millorar. També han treballat amb l’Institut Municipal de 
Cultura, que són els responsables del programa de Músics al 
Carrer, per veure com es pot minimitzar, controlar millor aquesta 
problemàtica, el tema dels decibels, el soroll, etcètera. Però en 
aquests sis mesos han pogut monitoritzar això. Han posat més 
denúncies, però encara no hi ha una resposta realment o una 
solució definitiva. 

Enric, veí. 
Pregunta amb relació a una instància que va presentar a 
l’Ajuntament sobre la contaminació de l’aire que prové del Moll de la 
Fusta i la zona portuària cap al Gòtic Sud. La resposta que va rebre 
el va sorprendre perquè l’Agència de Salut Pública li va confirmar 
que les partícules de níquel i de diòxid de nitrogen a la zona 
triplicaven el límit legal.  
Pregunta: En tenen constància? S’està planificant alguna acció per 
disminuir aquesta partícules? I quina previsió han fet per quan s’hi 
afegeixi el moviment de la Copa Amèrica? 
Amb relació a la Guàrdia Urbana, va observar una patrulla que 
parava un grup de turistes que bevien al carrer i només els van 
demanar que es posessin sobre la vorera, no els van multar com sí 
farien amb qualsevol ciutadà. 
Per què tants taxis i Ubers per dins de Ciutat Vella quan la mobilitat 
està restringida als veïns? 
També li agrada un invent de compartir espai de càrrega i 
descàrrega durant unes hores i després és espai d’aparcament per 
veïns. Encara que gairebé sempre hi aparquen vehicles amb 
matrícula estrangera, la Guàrdia Urbana no els multa. 

S’examinaran les dades de l’Agència de Salut Pública i atendran les 
recomanacions que fa.  
Insisteix en la necessitat d’orientar les mesures cap el benestar dels 
veïns, no cap als turistes. 

Clara, veïna.  
Es mostra preocupada per la quantitat d’obres simultànies a Via 
Laietana, passeig de Borbó i les Rambles, que dificulten la 
circulació, i ho associa a l’esdeveniment multitudinari de l’estiu. 
Per què l’Ajuntament preveu ampliar els equips que atenen 
persones sense llar durant la Copa Amèrica i no al llarg de tot l’any? 

Pel que fa a les obres al barri, són actuacions que responen a 
peticions dels veïns i se’n pot fer un seguiment al consell del barri, 
però també es poden organitzar unes reunions més reduïdes i més 
eficaces. 

Carme, veïna. 
Demana respecte pel dret al descans durant les festes majors del 
districte i que es compleixin les normatives municipals de soroll. 

El regidor demana disculpes pels temes que no han tingut resposta, 
però també ajudaria que poguessin preparar el consell de barri amb 
les objeccions de veïns i entitats per poder-ne donar resposta i fer-
ne un seguiment. 

Lucia, veïna. 
Primer, es queixa de la brutícia i les rates que troba quan surt al 
carrer, amb contenidors massa petits i camions d’escombraries que 
ho barregen tot.  
Segon, té por de sortir al carrer pels patinets, bicicletes. 
A la nit no es pot dormir pel soroll dels turistes, dels treballadors.  
Cal controlar la plaga de coloms i gavines.  
No hi ha papereres al carrer Còdols, i està ple de xeringues pel 
terra.  

En el tema de la mobilitat i la convivència entre bicicletes i vianants, 
cal mirar com ajustar-ho perquè l’aposta de la ciutat per una 
mobilitat sostenible s’acompanyi d’una mobilitat segura pels 
vianants. 

Elisa, veïna.  
Demana empatia amb tothom, perquè cadascú té un problema però 
els problemes són els mateixos: soroll, inseguretat, brutícia.  

Referma la voluntat de l’ajuntament de mostrar empatia i s’obliga a 
atendre el temes que afecten la vida diària dels veïns de la millor 
manera possible. 

Martí, veí. 
El barri Gòtic és el barri de Barcelona amb més persones llogateres, 
però calen més mesures de les administracions per no expulsar els 
veïns.  
Es lamenta que el decret per regular els lloguers de temporada va 

El tema del preu de l’habitatge és un tema que preocupa 
l’Ajuntament, que impulsa corregir les mesures més negatives de la 
tensió en l’habitatge. 



 

caure i aquest estiu encara estaran en vigor aquests lloguers.  
Pel que fa a les zones de gran afluència, on s’hi compta el barri 
Gòtic, es van aprovar aquestes zones per pal·liar la massificació 
turística, però només compten amb dues actuacions: una aplicació 
pel mòbil dels turistes i una campanya informativa, que no serveixen 
per res. Per tant, reclamar planificar el decreixement del turisme al 
barri, 30 milions de visitants per any és insostenible.  
Per què ha decidit l’Ajuntament mantenir la peanya d’Antonio López, 
quan era una reivindicació del moviment antirracista que es retirés? 
Quant a la Junta de Seguretat, vol saber per què es limita la 
participació si abans aquestes juntes eren obertes.  
Irma, Resistim al Gòtic.  
Repregunta per uns casos que ja van comentar al consell de barri 
del febrer: 

- Blanca, del carrer Boters. 
- Cecs de la Boqueria, 3, amb 16 habitants. 
- Rajat, espera que la Sareb li faci un lloguer social.  

Esmenta els preus de pisos actualment a la Barceloneta i Gòtic i 
lamenta que caigués el decret de regulació dels lloguers de 
temporada. Reclama millor tracte cap al veïnat.  

El gerent contesta que Rajat tenia encallada l’obtenció del NIE i que 
també s’estava treballant amb Serveis socials i la Sareb. S’hi està a 
sobre, però no en té més detall.  
En el tema del preu de l’habitatge, el regidor manifesta que és un 
tema que preocupa l’Ajuntament, que impulsa corregir les mesures 
més negatives de la tensió en l’habitatge. 

Joan, veí. 
Es declara víctima del decret tombat sobre els pisos turístics i de 
temporada, perquè ara el volen fer fora del seu pis, després de 25 
anys. Hi ha una política activa de gentrificació al Gòtic?  

Quant a l’habitatge, el regidor reconeix que és la problemàtica que 
més afecta el conjunt de la ciutadania. Ja han anunciat que no hi 
haurà més llicències de pisos turístics a la ciutat i, a mida que 
s’esgoti la seva vigència, es revisaran. 

Maria José, veïna.  
Equip de resolució de conflictes: a qui es pot trucar? Com funciona? 
Control del soroll després de les 3 de la matinada, a qui es pot 
trucar? 
Increment de tràfic de drogues al voltant de la plaça Reial, molta 
reincidència, inseguretat, molts narcopisos. A qui truquen? 
Li agrada que s’hagin ampliat els punts de refugis climàtics i 
demana verificar que són gratuïts.  

Pel que fa a l’emergència climàtica, recorda que Barcelona és 
pionera en la implantació de la taxa turística, que enguany es 
destinarà a climatitzar les escoles de primària de la ciutat. 

Joan Manel, representant d’un grup de veïns.  
Molt preocupats per la inseguretat al barri. 
Retreu al regidor que no escolta els veïns perquè mai tenen un 
seguiment de les seves denúncies i reclamacions, per tant, apel·la 
directament al batlle.  
Denuncia que fa poc que hi ha nous delinqüents i que ataquen els 
veïns, en concret un individu violent.  
Anuncia accions amb els mitjans de comunicació. 

Des de l’ajuntament ja saben qui és aquesta persona. Cal una ordre 
d’ingrés involuntari en un establiment on pugui estar controlat. Fan 
la denúncia a fiscalia, però aquesta persona torna a ser al carrer en 
pocs dies. Per això cal la modificació de la legislació. 

Andrés, veí.  
Es mostra sense esperança d’obtenir una resposta per part del 
consistori a les demandes dels veïns, perquè no hi ha interès. 
Inseguretat, brutícia, soroll. 
Una resposta de l’Ajuntament a una queixa seva per soroll al carrer 
Escudellers admetia que els decibels a la nit eren 68, mentre que el 
topall màxim són 70. Durant moltes hores de la matinada suporten 
més de 70 decibels i així no es pot viure.  
Els veïns estan condemnats a marxar o viure de manera degradada. 
El 112 no funciona pels veïns del barri de fa molt de temps.  
Terrasses, significa l’ocupació de l’espai, vulneració de la llei i 
violació de la legalitat que el propi Ajuntament representa i molt 
soroll. Quan tanquen les terrasses a la 1 de la matinada, comencen 
els bars i les discoteques fins a les 6. La Guàrdia Urbana ve quan 
truquen els negocis, no els veïns.  
Què ha fet l’Ajuntament amb el soroll a Escudellers-Orwell?  
Reclama que el càrrec de regidor de Ciutat Vella sigui per algú amb 
interès, ganes i compromís. 

S’estan elaborant mapes de soroll. Justament al matí s’han reunit el 
regidor, el gerent i el comissionat pel pacte de la Ciutat Vella per 
analitzar el problema del soroll, concretament a la plaça George 
Orwell. Amb una reunió de veïns s’ha impulsat una ordenança de 
terrasses i caldrà veure el retorn que se’n fa. 

Silvia, veïna.  
Manifesta que la seva filla no pot anar sola a l’escola perquè es 
troba camells, rates i no arribarà a l’escola. 
Va denunciar una ocupació d’un local el 30 de maig i no s’ha fet res. 
I també els va enxampar punxant el comptador de llum. Què pot fer?  

En tema de la seguretat, l’Ajuntament de Barcelona ha estat 
capdavanter en la necessitat de les modificacions legislatives per 
augmentar la seguretat i la penalitat de les conductes delictives. 
També s’ha creat una comissió no permanent del plenari de 
l’Ajuntament de Barcelona amb participació dels grups polítics, 
precisament per analitzar tota la problemàtica lligada a la 
multireincidència. Tots els temes que han sortit d’inseguretat, tràfic 
de drogues, estan a l’agenda. S’han incrementat les plantilles de la 
Guàrdia Urbana perquè tingui més presència al barri. 
Així mateix, explica que hi ha una taula permanent de relació amb la 
judicatura i amb la fiscalia per analitzar aquestes qüestions. 

Blanca, veïna.  
Incideix en el tema de les escombraries, els carrers estan bruts tot i 

El regidor demana disculpes pels temes que no han tingut resposta, 
però també ajudaria que poguessin preparar el consell de barri amb 



 

passar-hi tres camions de la neteja, que a més fan molt soroll a la 
nit.  
S’han tret papereres. Demana que s’expliqui millor un tema que s’ha 
comentat de papereres trituradores.  
Afegeix que hi ha pocs espais de joc infantil i que, a més, no tenen 
ombra. Que s’afegeixi arbrat i zona verda. 

les objeccions de veïns i entitats per poder-ne donar resposta i fer-
ne un seguiment. 

Eva Vila, vicepresidenta del Consell de barri.  
Sol·licita que, quan s’exposi un pla, es vagi per punts i amb claredat, 
perquè pot ser confús. No entén per què cal compartir punts de 
recollida amb la Ribera. 
Dona la raó als veïns que es queixen dels pocs efectius. Augmenta 
la delinqüència. El Gòtic és un passadís de turistes que embruten, 
ocupen i fan fora els veïns.  

Existeix la Comissió de seguiment al Consell de barri, que podria 
millorar els mecanismes de funcionament per concretar quins temes 
cal tractar. En l’anterior comissió es va demanar que s’exposés el 
pla d’Estiu i així s’ha fet. I també s’ha fet el torn de paraules. 
En referència a la gestió del turisme, s’han promogut mesures com 
limitar el nombre de creueristes que poden arribar a la ciutat, però 
són polítiques complexes de llarg recorregut. 

 
 

Resum d’acords: 
 

1. Validar la candidatura doble d’Eva Vila i Elisenda Coll com a vicepresidentes del Consell de 
barri. 

 
 

Es clou el Consell de Barri del Gòtic a les 20 hores 33 minuts. 

 


